
 

 

Referat, bestyrelsesmøde 13. marts 2024 
 
Deltagere: Lars Krarup (LK), Anne Stig Engdal Christensen (AC), Lykke Friis (LF), Frans 
Hammer (FH) og Susanne Ward (SW). Kim Mejnert Frydensberg (KF) deltog fra punkt 2. 
 
Afbud: Poul Sand (PS). 
 
Til stede fra administrationen:  
Peter Fabrin (PF), Lars Balle Christensen (LC), Kristoffer Nimb (KN) og Christian Blomgreen 
(CB). Revisor Andreas Fussing, EY, deltog ved behandling af punkt 4. 
 
 
1) Velkomst og kort orientering 

LK bød velkommen og orienterede om dagsorden.  
PF orienterede om samarbejdet med forbund og milepæle i Team Danmarks arbejde i 2023. 
 

2) Temadrøftelse  

Status og fremdrift af de kommercielle aktiviteter i DIF og Team Danmark Kommerciel v/ 
Simon Bastiansen. Der er grundlæggende tre indtægtsspor, hvor primær fokus vil være på de 
kommercielle partnere: 

 Kommercielle partnere – strategi frem mod 2028 
 Fondsbevillinger – de nuværende fastholdes - og gerne øges - samt potentiale for at 

supplere med nye 
 Statslig finansiering – finanslovstilskud gøres permanent 

 
          Indstilling  

Direktionen indstiller, at bestyrelsen på baggrund af oplægget drøfter temaet. 
 
Administrationen tager bestyrelsens input med videre i det kommercielle arbejde hos DIF og 
Team Danmark Kommerciel. 
 
Indstilling tiltrådt. 

 
BESLUTNINGSPUNKTER: 
 
 
3) Godkendelse af Økonomisk Årsrapport 2023 – behandles på lukket møde 
 

Punktet blev behandlet på lukket møde. 
 

 
4) Godkendelse af revisionsprotokollat 2023 – behandles på lukket møde  
 

Punktet blev behandlet på lukket møde. 
                    

5) Opsummering af Strategi og Støttekoncept 2025-2028 - behandles på lukket møde 
 

Punktet blev behandlet på lukket møde. 
 
 



 

 

6) Frekvens for bestyrelsesevaluering 

 
Opgave 
Bestyrelsen skal godkende ny frekvens for evaluering af bestyrelsens arbejde. 

Baggrund 
Team Danmark har hidtil haft en praksis om en årlig bestyrelsesevaluering. Den justeres til at 
blive foretaget hvert andet år fremover med hhv. ekstern og intern håndtering. 

Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen godkender indstillingen. 

 
Økonomiske konsekvenser 
Ingen. 
 
Indstilling tiltrådt. 

 
 
SAGER TIL FORVENTET EFTERRETNING: 
 
 
7) Fortroligt oplæg til beslutning vedr. Elitesupport – behandles på lukket møde 
 

Punktet blev behandlet på lukket møde. 
 
 
ORIENTERINGSPUNKTER: 
 
 
8) Atletundersøgelse 
 

Baggrund 
Team Danmark har siden 2013 undersøgt tilfredsheden blandt atleterne med Team Danmarks 
arbejde. Siden 2021 har Team Danmark også undersøgt trivsel blandt Team Danmark-
indplacerede atleter. 
 
Atletundersøgelse 
Årets atletundersøgelse viser, at der stadig er generelt høj tilfredshed med Team Danmarks 
ydelser og virke. Dette års atletundersøgelse viser tegn på en stigning i tilfredsheden med 
Team Danmarks ydelser og virke, hvilket indikerer en tilpasning eller forbedring af Team 
Danmark tilbud. Det er brugt en syvtrinsskala 1-7, hvor 7 er højeste score.  
 
51 pct. af atleterne har svaret på undersøgelsen. Det er en fremgang på 4 pct. sammenlignet 
med målingen i 2022. 
 
Væsentlige pointer: 
 

 Der er især fremgang i tilfredsheden blandt verdensklasseatleterne, hvor scoren stiger 
fra 4,98 i 2022 til 5,45 i 2023. Det er en signifikant stigning. Det skal dog bemærkes, 
at brugerundersøgelsen tager udgangspunkt i alle tre atletindplaceringskategorier, 
hvoraf det kun er Elite- og Verdensklasseatleter, der har adgang til ekspertydelserne.  



 

 

 
 Vurderingen af kvaliteten af ekspertydelserne fastholdes på et meget højt niveau med 

en score på 5,9 i gennemsnit på tværs af Team Danmarks ekspertområder. 
 

 Adgangen til ekspertydelser vurderes lidt lavere end kvaliteten af ydelserne med en 
gennemsnitlig score på 5,5 i både 2023 og 2022. Det kan skyldes, at flere atleter 
efterspørger mulighed for ydelser, end vi har ressourcer til at imødekomme. 

 

 Muligheden for at kombinere elitesport med uddannelse vurderes på niveau med 
tidligere år med en score på 4,91. Der er god dialog med Københavns Universitet om 
en formaliseret ordning, og det er vores forventning, at det vil have positiv indflydelse 
på atleternes fremtidige vurdering. 

 
 

 
 
 
Trivselsundersøgelse 
Resultaterne viser, at de danske atleter over en bred kam trives og har det godt. Som det 
var gældende i undersøgelsen fra 2021 og 2022, har atleterne gode relationer til deres trænere 
og ledere og er tilfredse med deres respektive træningsmiljøer.  
 
Det generelle billede er desuden, at de danske eliteatleter har et sundt og godt hverdagsliv. 
 
 84 pct. er ’meget enige’ eller ’enige’ i, at de overordnet set – og i løbet af det seneste år - 

har været i stand til at håndtere udfordringer, de har mødt. 
 89 pct. er ’meget enige’ eller ’enige’ i, at de er trygge i det daglige træningsmiljø.  
 84 pct. er ’meget enige’ eller ’enige’ i, at de har et godt forhold til deres nærmeste træner,  
 89 pct. har en hverdag fyldt med ting, der interesserer dem. Blot 6 pct. er ’meget uenige’ 

eller ’uenige’ i, at de har haft lyst til at engagere sig socialt.  



 

 

 15 pct. oplever grænseoverskridende adfærd (nedladende kommentarer og mobning). Det 
sker primært i relationen mellem atlet og atlet. Der er sket et fald på 7 pct. i oplevelser af 
grænseoverskridende adfærd i forhold til målingen i 2021 og et fald på 2 pct. i forhold til 
målingen i 2022.  

 
Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 
Økonomiske konsekvenser 
Ingen. 

 
Bilag 8a: Team Danmark Atletundersøgelse 2023 
Bilag 8b: Team Danmark Trivselsundersøgelse 2023 

 
Indstilling tiltrådt. 

 
 
9) Status GDPR herunder gennemgang af DPO-årsrapport (DPO – Data Protection 
Officer/Databeskyttelsesrådgiver) 
 

Opgave 
Bestyrelsen skal orienteres om konklusionerne i den årlige DPO-rapport samt beskrivelse af 
handlinger iværksat på baggrund af rapporten.  

Baggrund 
Team Danmark er forpligtet til at udarbejde en DPO-årsrapport, som beskriver niveau for 
håndtering af personfølsomme oplysninger. 
 
Samlet set viser rapporten fra tilsynet, at Team Danmark, har et udmærket GDPR- 
complianceniveau. 

 Det er DPO Danmarks anbefaling, at organisationen som første prioritet øger 
complianceniveauet i forhold til følgende kontroller: 

o Sletning af persondata 

o Privacy by design og privacy by default 

o Tilsyn af data behandlere 

o Årshjul 

 

Team Danmark har iværksat handlinger for at imødekomme ovenstående fokuspunkter.  

GDPR-compliance er en proces, som vi kommer til at arbejde løbende med i Team 
Danmark.  

Bestyrelsen vil fremadrettet på årets første bestyrelsesmøde blive orienteret om Team 
Danmarks DPO-årsrapport. 

Den samlede DPO-rapport er så omfattende at den ikke er medsendt som bilag. Rapporten kan 
rekvireres i sekretariatet (Lotte). 
 
Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning.  

 



 

 

Økonomiske konsekvenser 
Ingen. 
 
Indstilling tiltrådt. 
 

  
10) Status på forskningsområdet 
 

Opgave 
Bestyrelsen skal orienteres og opdateres om organisering af Team Danmarks 
forskningsinvesteringer.  

Baggrund 
Team Danmark understøtter jf. Lov om Eliteidræt forskning, der kan være med til at udvikle 
dansk eliteidræt. For at sikre størst mulig effekt af ressourcer, kompetencer og samarbejde 
mellem forskningsmiljøer, forbund og Team Danmark er organiseringen af Team Danmarks 
forskningsinvesteringer justeret. Det er sket i dialog med forskningsmiljøer, relevante 
medarbejdere i Team Danmark samt udvalgte forbund.  
 
En status har været efterspurgt ved tidligere bestyrelsesmøde – og derfor vil Peter Fabrin 
redegøre for denne. 
 
Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 
Økonomiske konsekvenser 
Ingen. 
 
Indstilling tiltrådt. 

  
11) Eventuelt 
Administrationen sender forslag til indstilling til Kulturministerens Idrætspris til bestyrelsen per 
mail medio april. 
  
 
12) Bestyrelsens kvarter 
Bestyrelsen har mulighed for at drøfte relevante emner uden tilstedeværelse af administrationen. 
 


